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П Р О Т О К О Л 
 

София, 04.09.2024 г. 

 

от Обществено обсъждане 

 

Проект на Методика за изменение и допълнение на Методиката за 

определяне на цените на електрическата енергия на доставчика от последна 

инстанция. 

 

Днес, 04.09.2024 г. от 10:03 ч. в сградата на Комисията за енергийно и водно 

регулиране (КЕВР, Комисията) се проведе обществено обсъждане на Комисията в пълен 

състав, ръководено от председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

На общественото обсъждане присъстваха членовете на Комисията Александър 

Йорданов, Димитър Кочков, Пенка Трендафилова и главният секретар Росица Тоткова 

(без право на глас). 

 

На общественото обсъждане присъстаха Пл. Младеновски – директор на 

дирекция „Електроенергетика и топлоенергетика“, М. Трифонов - началник на отдел 

„Цени и лицензии: електрически мрежи, търговия и пазари“ и експерти на КЕВР. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията. 

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри обсъждането и констатира, че има 

кворум и не са налице правни пречки за провеждането му. 

 

Чрез съобщение на интернет страницата на Комисията, съгласно решение на 

КЕВР по Протокол № 248 от 29.08.2024 г., т. 3, за участие в общественото обсъждане на 

проект на Методика за изменение и допълнение на Методиката за определяне на 

цените на електрическата енергия на доставчика от последна инстанция са 

поканени заинтересовани лица по смисъла на чл. 14, ал. 2 от Закона за енергетиката - 

държавни органи, браншови организации, енергийни предприятия. 

 

Проектът на Методика за изменение и допълнение на Методиката за 

определяне на цените на електрическата енергия на доставчика от последна 

инстанция и съпътстващият го доклад са изготвени от работна група в състав: Пламен 

Младеновски, Елена Маринова, Милен Трифонов, Юлиан Стоянов, Рали Манчев, 

Радостина Методиева, Радослав Райков, Силвия Петрова. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № № 248 от 29.08.2024 г., т. 3, е 

осигурена и възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 
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С писмо на КЕВР с изх. № Е-13-01-12/29.08.2024 г. като заинтересовани лица са 

поканени „Национална електрическа компания“ ЕАД, „Електрохолд продажби“ 

ЕАД, „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД, „Енерго-Про Продажби“ АД и 

„ЕСП Златни пясъци“ ООД. 

Заявили присъствено участие са: 

 г-жа Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД; 

 г-жа Зорница Генова – управител на „Електрохолд продажби“ ЕАД; 

 г-н Иван Манахилов – ръководител екип в отдел „Регулаторни въпроси“ в 

„ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД; 

 

Заявил участие в общественото обсъждане чрез програмата за съобщения Skype 

е: 

 г-н Иван Иванов – член на Управителния съвет на „Енерго-Про Продажби“ АД. 

 

„ЕСП Златни пясъци“ ООД не изпаща свой представител. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Комисията надлежно покани за участие дружества и организации, които имат 

отношение към разглеждания проект за изменение и допълнение на Методиката за 

определяне. На нашата покана се отзоваха: 

„Национална електрическа компания“ ЕАД – становището на компанията ще бъде 

представено от г-жа Елена Влашева, която е експерт към НЕК ЕАД. „Електрохолд 

продажби“ АД – тук е управителят г-жа Зорница Генова, която ще представи 

становището на дружеството. „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД - г-н Иван 

Манахилов, който е ръководител екип в отдел „Регулаторни въпроси“. „Енерго-Про 

Продажби“ АД - г-н Иван Иванов – член на Управителния съвет, като той, за разлика от 

първите трима, ще вземе участие чрез програмата за комуникация Skypе. 

Уважаеми колеги, в реда, в който прочетох участниците в днешното обществено 

обсъждане, в същия ред ще давам и думата. Ако междувременно постъпи искане за 

участие на лице, което ще дойде, било присъствено, било по Skypе, ще се даде думата и 

на него, след изчерпване на списъка. 

И започваме с „Национална електрическа компания“ ЕАД, г-жа Елена Влашева. 
Госпожо Влашева, моля да представите становището на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД по изготвения проект и съпътстващия го доклад. Слушаме Ви. 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми колеги. В 

момента сме в процес на изчисления, които новият проект определя като 

ценообразуващи за цената, така че малко по-късно ще предоставим официалното ни 

становище в законосъобразния срок. За момента нещото, на което най-много бихме 

искали да обърнем внимание, е влизането в сила на Методиката. Нашето становище е, 

че би било добре да влезе от първо число на календарен месец. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

На следващия месец? 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Да, за да може приключването да бъде еднотипно, с една действаща Методика, 

тъй като ресурсът би бил доста голям да се приключва един период. 
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Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Действаща Методика за цената на балансиращата енергия? 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Не, цената за ценообразуване на доставчик от последна инстанция. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Да бъде в съответствие с коя Методика? 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Не, да влезе в сила от първо число на календарен месец предвид спецификите при 

приключване. Това е нашата молба. Трудно би било и на клиентите да се ориентират в 

прозрачност.  

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Разбирам Ви, г-жо Влашева. Вие ще представите писмено становище? 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Ще представим. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Защото имам едно становище пред мен. То е подписано от Мартин Георгиев. 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Предхождащо е. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

То е предхождащо, преди около 10 дни. Ние го имаме предвид, но надявам се, че 

ще представите детайлно директно становище по проекта за изменение на Методиката. 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Ще представим, да. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря. Завършихте, нали? 

 

Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа компания“ ЕАД: 

Да. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Преминаваме, колеги, към г-жа Зорница Генова – управител на „Електрохолд 

продажби“ ЕАД. Госпожо Генова, заповядайте. 

 

Зорница Генова – управител на „Електрохолд продажби“ ЕАД: 

Благодаря. Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, членове 

на работната група. Запознахме се с проекта за изменение и допълнение на Методиката 

за цените на електрическата енергия на доставчика от последна инстанция. Считаме, че 

промените са целесъобразни, справедливи и повече от навременни. Имаме само едно 

редакционно предложение, което бихме искали да отправим. И в писмена форма ще го 

внесем в срокове. Комисията е предложила да се изчислява средна цена за 1 час, 

интервалът да е час, а не 15-минутен. Нашето предложение е цената да се изчислява за 

съответния сетълмент период. Считаме, че по-лесно приложим е този модел, отговаря на 
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плановете да се прилагат 15-минутни интервали на сетълмент за всяка една сделка и 

считаме, че така няма да се налага да правят доставчиците от последна инстанция 

допълнителни изчисления. Наистина смятаме, че е редакционно предложение и ще го 

представим в писмен вид. 

Ние апелираме за максимално бързото приключване на административната 

процедура и публикуване на Методиката с оглед това да може поне за сметките за 

септември тя да бъде приложена. Благодаря. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви. Всъщност предложението на НЕК ЕАД е да бъде приложена от 01 

октомври, ако завърши процедурата в рамките на месеца. 

 

Зорница Генова – управител на „Електрохолд продажби“ ЕАД: 

И ние апелираме максимално бързо да…, да, съобразяваме се с нормативните 

срокове, които следва да бъдат спазени. Благодаря. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

По отношение на самия проект за изменение и допълнение, всъщност, г-жо 

Генова, Вие искате там, където е цената на електрическата енергия на пазара „Ден 

напред“, което предложението на работната група е за съответния час, да бъде за 

съответния сетълмент интервал. 

 

Зорница Генова – управител на „Електрохолд продажби“ ЕАД: 

Да, да бъде за съответния сетълмент интервал. 

  

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря. Ще очакваме Вашето писмено становище. И, колеги, преминаваме към 

третия участник. Г-н Иван Манахилов – ръководител екип в отдел „Регулаторни 

въпроси“ към „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД. Господин Манахилов, 

заповядайте. Слушаме Ви. 

 

Иван Манахилов – ръководител екип в отдел „Регулаторни въпроси“ към 

„ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми членове 

на работната група, уважаеми колеги. От името на дружеството, което представлявам, 

благодаря за отправената покана за участие в общественото обсъждане на проекта на 

Методика за изменение и допълнение на Методиката за определяне на цените на 

доставчика от последна инстанция. Единствено искаме два кратки акцента само да 

добавим, като ще представим подборно становище, писмено, в съответния срок. На 

първо място, и ние считаме, че за да се отразява съответно периода на сетълмент от 15 

минути, е необходимо да се прецизира записът във формулата, като ние ще го отразим 

това в нашето писмено становище по-подробно. Съответно също така подкрепяме 

позицията на колегите, че би било удачно и по-лесно наистина Методиката да може да 

влезе в сила от първо число за съответния месец, точно с цел облекчаване на 

приключването на доставчиците от последна инстанция. Съответно ще предоставим 

подробно писмено становище в установения срок. Благодаря. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Манахилов. И от Вас очакваме това становище. Сега моля по 

канала за комуникация Skype връзка с г-н Иван Иванов – член на Управителния съвет на 

„Енерго-Про Продажби“ АД. 
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Служител от КЕВР потърси г-н Иван Иванов, член на Управителния съвет на 

„Енерго-Про Продажби“ АД,  за видео разговор чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Има връзка. Г-н Иванов, чувате ли ни?  

 

Иван Иванов – член на Управителния съвет на „Енерго-Про Продажби“ АД: 

Да, идеално. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Здравейте. Ние очакваме от Вас да ни представите, в момента устно, а може би 

впоследствие и в писмен вид, становището на „Енерго-Про Продажби“ АД. Заповядайте. 

 

Иван Иванов – член на Управителния съвет на „Енерго-Про Продажби“ АД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми членове 

на работната група, уважаеми колеги. Първо искам да благодаря от името на „Енерго-

Про Продажби“ АД на Комисията за навременната реакция ... много наложителна. 

Комисията реагира бързо. Разгледахме много подробно доклада на работната група, 

както и направените предложения за промяна. Считаме, че съвсем адекватно е отразена 

ситуацията на пазара и предложенията, които са направени, ще възстановят баланса, така 

че доставчикът от последна инстанция да не се явява конкурент на търговците на 

свободен пазар или пък да се създават финансови …. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Отново има прекъсване. 

 

Иван Иванов – член на Управителния съвет на „Енерго-Про Продажби“ АД: 

… е добре Методиката да бъде въведена от първо число, възможно най-скорото 

първо число на месеца. Ние също ще отправим предложение към Комисията 

изчисленията да бъдат правени в рамките на 15 минути, в рамките на периода на 

сетълмент, а да не бъдат правени в рамките на 1 час … ще може да прилагаме Методиката 

във вида, в който в момента бъде променена, и няма да се налага ново преразглеждане 

на Методиката. Разбира се, това наше становище ние ще внесем писмено по установения 

ред и в установения срок. Благодаря за вниманието. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Иванов. Очакваме и Вашето писмено становище. 

Не виждам желание за допълнителни участници в общественото обсъждане. В 

такъв случай, обръщам се, г-н Младеновски, към Вас, ръководител на работната група. 

Ще вземете ли отношение по двата основни проблема, които бяха изтъкнати от 

участниците в общественото обсъждане, а то е: дата на влизане в сила на променената 

Методика и второ, 15-минутният интервал на сетълмент, за което настояваха всички 

участници? Слушаме Ви, г-н Младеновски. 

 

Пламен Младеновски – директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми гости. По 

отношение на двата поставени проблема. Първият, кога влиза Методиката. Този проблем 

ние го обсъдихме още на закритото заседание. Беше предложено да влиза в сила от 

датата на публикуване в Държавен вестник предвид обстоятелството, че към момента на 

приемането им на закрито заседание, финалното закрито заседание в края на месеца, най-
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вероятно предвид предстоящата предизборна кампания Държавен вестник няма да може 

да реагира достатъчно бързо да публикува, така че да влезе на първо число на месеца. 

Затова, за да не ги отлагаме с още един месец, затова сме предложили да влизат в сила в 

деня на обнародването в Държавен вестник, което може да се случи на 2-ри, 3-ти, 4-ти 

октомври. Това е единственото обстоятелство, което сме отчели, за да предложим да 

влиза от деня на обнародването в Държавен вестник, иначе напълно са прави колегите 

като казват, че най-добре е да влиза от първо числа но месеца. 

По отношение на втория проблем с 15-минутния интервал или почасово. Реално 

това няма да промени нищо. Това, от което сме се ръководили, е, че към момента 

борсовата цена все още е почасова, а не на 15-минутен интервал. Именно от „Ден 

напред“, която участва в самата формула. И предвид факта, че нямаме 15-минутна цена, 

затова сме записали, че е осреднената цена за небаланс за съответния час. Дали ще се 

осреднява съответната цена за съответния час, или ще се използва една и съща цена за 

четири 15-минутни интервала, според нас е едно и също. Това, което колегата от 

„Енерго-Про Продажби“ АД Иван Иванов спомена, че при евентуално преминаване на 

търговията на „Ден напред“ на 15-минутен интервала на доставка, не едночасов, 

действително ще се наложи промяна на Методиката, което е основателен аргумент да се 

промени от средночасова цена за небаланс на цена за съответния интервал на доставка 

съгласно ПТЕЕ, който е 15-минутен. Благодаря. 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Благодаря Ви, г-н Младеновски. Няма изказвания от страна на колегите от 

Комисията. Сега, както разбирам, за да не се налага впоследствие още веднъж промяна 

на Методиката, г-н Младеновски, разбирам, че работната група е склонна да предложи 

тук това, което е написано за съответния час, да бъде за съответния 15-минутен интервал 

на сетълмент. Така ли е? 

 

Пламен Младеновски – директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“: 

 Съответният интервал на сетълмент. Дали е 15-минутен… 

 

Доц. д-р Иван Н. Иванов: 

Така. Това е първото. По отношение на втория въпрос, а това е: Влизането в сила 

на променената Методика… Аз, след като няколкократно заявих, че има двуседмичен 

срок за подаване на писмени становища, второто, което ще оповестя, е насрочването на 

закритото заседание. Като се има предвид срока за подаване на становища, срокът, който 

ние не можем по никакъв начин да намалим, насрочвам закритото заседание за 

26.09.2024 г. 

Господин Младеновски каза нещо, което за съжаление е вярно, че срокът между 

26-ти и 30-ти септември, четиридневен срок, обикновено е недостатъчен за Държавен 

вестник да публикува промените. Още повече наистина ще бъде много ангажиран 

Държавен вестник около предстоящите избори. Затова, за да не се чака до 01 ноември, 

ако ние приемем на закрито заседание на 26.09.2024 г. промените в Методиката и те 

бъдат публикувани някъде между 2-ри и 04-ти октомври, мисля, че това е по-добре –  да 

влязат в сила промените от тази дата на публикуване, отколкото да се чака още един 

месец. Защото всяко забавяне води до това, заради което ние спешно правим тази 

промяна. Не зная дали това ще създаде някаква сериозна колизия в рамките на няколко 

дни по отношение изчисляване на цената на енергията за небаланс. Мисля, че можем 

това да го направим така. Другият вариант е да се чака един месец още. 

Както каза г-жа Генова – колкото по-рано влезе в сила променената Методика, 

толкова по-добре за всички участници. Така или иначе, Комисията ще се произнесе по 

време на закритото заседание на 26.09.2024 г. 
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С обявяване на датата на закритото заседание приключваме общественото 

обсъждане. Благодаря на участниците и Ви желая успешен ден от името на Комисията за 

енергийно и водно регулиране. 

 

 

 

Приложения: 
1. Писмо на КЕВР с изх. № Е-13-01-12/29.08.2024 г. - покана до заинтересованите 

лица относно проект на Методика за изменение и допълнение на Методиката за 

определяне на цените на електрическата енергия на доставчика от последна инстанция; 

2. Пълномощно на Елена Влашева – експерт в „Национална електрическа 

компания“ ЕАД; 

3. Пълномощно на Иван Манахилов – ръководител екип в отдел „Регулаторни 

въпроси“ в „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД. 

 

 

 

      

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:   ПРЕДСЕДАТЕЛ:   

 

       

.................................................                          ИВАН Н. ИВАНОВ 

 А. Йорданов 

 

................................................. 

 Д. Кочков 

 

................................................. 

 П. Трендафилова 

 

                                   ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 
 
   

РОСИЦА ТОТКОВА 
 

 

 

 

Протоколирал: 

 

 А. Фикова - главен експерт 


